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PUBLIC HEALTH
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Healthcare Law and Ethics—Principles & Practices
Edited by 

James Shing Ping CHIU
Honorary Clinical Assistant Professor of the Medical Faculty at the University of Hong Kong

Albert LEE
Emeritus Professor of Public Health and Primary Care at the Chinese University of Hong Kong

Kar-wai TONG
Enrolled barrister and solicitor (New Zealand) (non-practicing), a legal practitioner (New South Wales, Australia)

	 With the increasing number of complaints and court cases relating to 
healthcare disputes, healthcare practitioners (HCPs) are now facing more 
challenges and dilemmas in their daily practices. This book aims at helping 
HCPs to gain a thorough understanding of the concepts presented.
	 Offering a balanced view on the topic discussed with most chapters written 

jointly by two authors: one with legal training and one with a healthcare 
background.
	 For readers interested in healthcare laws and ethics from numerous fields 
and stages of training, including legal and healthcare practitioners, trainees, 
postgraduate researchers and undergraduate students.	

978-962-937-654-3  •  HK$380 / US$50  •  Jan 2023  •  160 × 235 mm  •  576 pp  •  Pb

	 This book is focused on the challenges in community care for the ageing 
population of Hong Kong.
	 It identifies the unmet needs of those aged 50 and over in Hong Kong and 

develops recommendations for addressing these needs at the local level.
	 For everyone who is interested in making Hong Kong a more inclusive, 
empowering city for our ageing population.

978-962-937-643-7  •  May 2023  •  178 × 254 mm  •  Pb

Community Care for the Ageing Population of Hong Kong
Edited by

Kenneth Nai-kuen FONG
Professor, Department of Rehabilitation Science, The Hong Kong Polytechnic University

Kar-wai TONG
Enrolled barrister and solicitor (New Zealand) (non-practicing), a legal practitioner (New South Wales, Australia)

香港醫療衞生簡史
A Concise Medical and Healthcare History of Hong Kong  (in Chinese)

劉蜀永   嶺南大學香港與華南歷史研究部高級研究員、香港地方志中心事務顧問

嚴柔媛   嶺南大學香港與華南歷史研究部研究主任

林思行   英國牛津大學博士生

	本書有系統地梳理了香港的醫療衞生史，記述公共衞生、醫療制度、
設施、醫學教育、研究、專業等多方面發展的脈絡。

	本書引用了豐富的檔案文獻，敍述了香港醫療衞生的歷史，並且進行
了口述歷史訪問，全面探索香港醫學的發展狀況。

	適合對香港歷史、醫療史有興趣的人士。

978-962-937-661-7  •  Jul 2023  •  Pb

■ FORTHCOMING ■

■ FORTHCOMING ■



HONG KONG STUDIES

2

開新篇­—香港的改革與開放
Starting a New Chapter—Reform and Opening-up of Hong Kong (in Chinese)

洪爲民   前海管理局香港事務首席聯絡官、第十三屆全國人大代表

	本書提出香港需要再出發，分析香港在一國兩制下應如何創新制度，
以進一步融入國家的發展大局。

	作者一針見血地點出了香港過去在制度、政策等方面的問題，並提出
各項具體可行的建議，甚具參考價值。

	十分值得不同行業的人士、政策制定者、以至關心香港前景的讀者閱
讀。

978-962-937-659-8  •  HK$188 / US$25  •  Nov 2022  •  135 × 225 mm  •  216 pp  •  Pb

儒商典範­—田家炳營商及辦學思想的實踐
Confucian Entrepreneur—The Implementation of Tin Ka Ping’s Business and
Educational Philosophy (in Chinese)

區志堅   香港樹仁大學歷史學系助理教授

九龍仔的前世今生
The History of Kowloon Tsai
梁觀誠   貿易發展局前駐上海首席代表

	本書仔細記述了田家炳的人生經歷，剖析其處世營商之道，以及無私
貢獻教育的精神。

	香港首本從學術角度研究田家炳營商及教育思想實踐的著述，引用了
大量一手資料，如親筆書信、檔案、報刊等資料，十分珍貴。

	對名人傳記及香港發展歷史背景有興趣的人士。

978-962-937-662-8  •  Apr 2023  •  170 × 230 mm  •  Pb

	介紹九龍仔的歷史，包括其城市規劃變化、地理特色、教育發展、社
區生活等，並訪問了該區的居民，為九龍仔留下一個鮮活的歷史記
憶。

	本書記述了較少人討論的九龍仔歷史，側面描述了香港在經濟、民
生、教育的發展，同時記錄了九龍仔的口述歷史，從不同角度見證這
區的變遷。

	適合對香港歷史、地區發展感興趣的人士。

978-962-937-663-5  •  Jul 2023  •  Pb

■ FORTHCOMING ■

■ FORTHCOMING ■

■ FORTHCOMING ■



HONG KONG STUDIES

3

More When I Know You Better—The Life of Albert Sanguinetti, 1923–2009
Stuart WOLFENDALE
Biographer and Editor

	 This book focuses on Albert Sanguinetti from his early life to his retirement 
from the legal sector, including his tenures in Gibraltar, Kenya, and Hong Kong, 
providing an in-depth view of the life of a prominent figure in the legal field in 
the late twentieth century.

	 Written in an objective viewpoint, this biography is the glimpses of history 
through Sanguinetti’s eyes, in which include various historical events and 
the social and political problems of the times, which are accessible, thought-
provoking and truly representative of the man himself.

	 Readers who know Sanguinetti, legal professionals, young barristers, and those 
interested in post-war history in Gibraltar, Kenya, and especially Hong Kong.

978-962-937-636-9  •  HK$228 / US$30  •  Oct 2022  •  140 × 216 mm  •  264 pp  •  Pb

	 This book studies the intertwining relationships between Hong Kong’s 
district administration and electoral politics from 1994-2019.

	 Of particular interest is the wide-ranging inquiry into the intertwining of 
elections and district administration. Election results are included in the 
book for discussion.

	 For readers interested in district elections, politics, and administration in 
Hong Kong.

978-962-937-655-0  •  Feb 2023  •  152 × 229 mm  •  Pb

	 The book explores the inter-related components of neon signs, including each 
sign’s unique visual aesthetic and design, the history of craftsmanship and 
training, and how the streetscape relates to Hong Kong’s consumer culture.

	 This book documents Hong Kong’s neon signs whilst taking on a historical, 
socio-cultural, and contextual study of visual culture around the city.

	 For readers interested in Hong Kong history and culture.

978-962-937-592-8  •  Mar 2023  •  178 × 216 mm  •  Pb

The Politics of District Elections and Administration in Hong Kong  
Sonny Shiu-Hing LO
Professor of Politics and Acting Principal of HKU SPACE Community College

Steven Chung-Fun HUNG
Assistant Professor in the Department of Social Sciences at the Education University of Hong Kong

Jeff Hai-Chi LOO
Post-doctoral Fellow at the Institute of Political Science, Academia Sinica (Taiwan)

Cody Wai-Kwok YAU
Doctoral candidate in the Department of Political Science at the University of Waterloo, Canada

Fading Neon Lights—An Archive of Hong Kong’s Visual Culture  
Brian Sze-hang KWOK
Associate Professor, School of Design, The Hong Kong Polytechnic University

■ FORTHCOMING ■

■ FORTHCOMING ■



ALSO FROM THIS SERIES

978-962-937-612-3  •  HK$128 / US$17  •  Nov 2021  •  135 × 225 mm  •  166 pp  •  Pb

978-962-937-608-6  •  HK$128 / US$17  •  Jun 2021  •  135 × 225 mm  •  178 pp  •  Pb

朝鮮危機與中美關係­—不確定性與突破
The Crisis of North Korea and the Relationship between China and the United States— 
Uncertainties and  Breakthroughs (in Chinese)

張雲   日本國立新潟大學副教授

	深入分析了近年北韓與南韓、美國、中國彼此之間的關係與變化，闡
述各國的策略與定位。

	北韓與南韓、美國、中國的關係是近年的熱門議題，本書詳細分析了
北韓與各國的關係，特別點出中國的定位與角色。

	適合關心北韓、南韓及中美關係的學者及普羅大眾閱讀。

978-962-937-627-7  •  Jul 2023  •  135 × 225 mm  •  Pb

書不盡言­—錢理群書信集
Words Fail Me—The Life and Letters of Qian Liqun
錢理群   當代著名學者、北京大學中文系退休教授

難得明白­—錢理群序跋集 
To Understand is to Remember—Selected Prefaces of Qian Liqun
錢理群   當代著名學者、北京大學中文系退休教授

	作者親自挑選與親朋、青年學子及各界人士交往四十年間的私信；有
記錄公事、有閒談間觸及對社會政策的意見，也有對教育及文學的重
要討論。	

	內容不單一，真實反映作者及各階層在變革時代中的困惑和思路歷
程，是正統書寫裏看不到的思想交流密語。

	適合對錢理群治學與處世特點有興趣的讀者閱讀。

978-962-937-638-3  •  Apr 2023  •  150 × 215 mm  •  Pb

	作者集中選編33篇為「被劃為右派的朋友」之書撰寫的序，藉着當中
所記錄的知識分子的際遇，提供了觀察這段歷史的特殊視角。	

	非單純的書序結集，是作者對反右這歷史事件和問題的多方面思考，
也是其相關學術論著的重要補充。

	對錢理群教授就反右運動的研究及想法感興趣的學者及社會大眾人
士。	

978-962-937-656-7  •  Apr 2023  •  150 × 215 mm  •  Pb

ASIAN AND CHINA STUDIES

新加坡與中國新移民—融入的境遇 
New Chinese Migrants in Singapore—A Question of Citizenship (in Chinese) 
游俊豪

俄羅斯「向東轉」—東亞新勢力?  
Russia’s Turn to the East—Rising Power in East Asia? (in Chinese) 
王家豪、羅金義

■ FORTHCOMING ■

■ FORTHCOMING ■

本系列將中、日、韓加上東南亞諸國，以聚焦的主題及國際化和跨
學科的寫作團隊去建構東亞論述，致力為培養香港以至華文世界讀
者的東亞視野。

東亞焦點叢書

4

■ FORTHCOMING ■



■ FORTHCOMING ■

SOCIAL SCIENCES

5

Mediated Health Series focuses on the effects of media, lifestyle, doctor-patient 
communication, and the economy on health and aims to help inform medical 
decisions and enhance the well-being of individuals.

Construction Safety Law, Management, and Technology—Hong Kong Experience
Mr. LEE Hung-kwong
Managing Director of HK Lee & Associates Limited

Social Inclusion—Theoretical Development and Cross-cultural Measurement 
Edited by

Kara CHAN
Professor at the School of Communication, Hong Kong Baptist University

Peter J. HUXLEY
Professor of Mental Health Research at the School of Medical and Health Sciences, Bangor University

	 This book includes chapters introducing the history of construction safety 
in Hong Kong, examples of recent registration and legal cases related to 
construction activities and some assessment tools for practitioners.	

	 It provides up-to-date information for students and early practitioners, focusing 
on those working in the construction industry.
	 Students and practitioners in the field of construction safety, as well as those 
concerned with promoting occupational safety and health on construction 
sites.	

978-962-937-432-7  •  HK$498 / US$64  •  Sep 2022  •  178 × 254 mm  •  436 pp  •  Pb

	 A research monograph enables readers to see how people in different cultures 
interpret the concept of social inclusion and how social inclusion is experienced 
among different disadvantaged groups in society. 	
	 The first of its kind, it is a useful reference that introduces the social inclusion 

tools and standards, as well as elaborates the applications in and outside Asia.
	 A reference book for social policymakers, managerial-level employees, 
professionals, and paraprofessionals of social services sectors that provide 
support for disadvantaged groups with social inclusion.	

978-962-937-642-0  •  HK$238 / US$31  •  Dec 2022  •  152 × 229 mm  •  326 pp  •  Pb

	 This book is a collection of insights into disaster-related topics like Si-Chuan 
earthquake in 2008 and even recent COVID-19 pandemic by scholars, and 
medical and health professionals in Hong Kong and mainland China. 

	 The book ranges from the macro level of systems thinking for disaster 
management policy to the institutional level of emergency protocols in Hong 
Kong and disaster education and training in mainland China.

	 It is suitable for students of tertiary and postgraduate programmes, teachers 
and academics, practitioners, healthcare providers, policymakers, and 
community leaders. 	

978-962-937-653-6  •  May 2023  •  152 × 229 mm  •  Pb

Disaster Management and Emergency Medicine in the Asia Pacific Region—
Current Practices and Future Directions
Edited by

FONG Nai Kuen
Professor, Department of Rehabilitation Science, The Hong Kong Polytechnic University

FONG Y. F. Ben
Professor of Practise (Health Studies), Division of Science, Engineering, and Health Studies,
The Hong Kong Polytechnic University



SOCIAL WORK．CULTURAL STUDIES

6

The Orient Explorer Collection is a series of interesting texts written by Westerners 
traveling in China in the early 1900s. Each volume has been reprinted from scans of the 
original publication and is included under a particular theme.

The Orient Explorer Series

	 For readers interested in early China depicted by women travellers in early 
20th century	

	 The boxset focuses on the theme “Women Writers” and features seven 
books written by women from various walks of life, including:                      

With the Empress Dowager—by Katharine A. Carl, 1905 

A Woman in China—by Mary Gaunt, 1914 

My Chinese Days—by Gulielma F. Alsop, 1918 

Pagoda Shadows: Studies from Life in China—by Adele M. Fielde, 1885 

Daughters of China: Sketches of Domestic Life in the Celestial Empire—               
by Eliza J. Gillett Bridgman, 1953 

Intimate China: The Chinese as I Have Seen Them—                                                              
by Mrs. Archibald Little, 1899 

China: The Long-Lived Empire—by Eliza Ruhamah Scidmore, 1900	

	 Each volume of the collection is to reignite interest and also to allow 
readers to explore how these books relate to the region today.

Publication Date: Feb 2023

本系列專訪香港城市大學的資深及卓越學者，透過特寫資深學者的成
長經歷及學術成就，書寫學者的學術人生，以及其學術領域與本地及
世界的關係，側面反映大學在提供自由學術環境上所作的努力。適合
年青一代包括高中生、大專生閱讀，尤其對希望了解學者的學術追求
與社會大眾的關係有興趣的人士。

Publication Date: Jul 2023

社工︰不一樣的專業­—社會工作34講
A Distinctive Profession—Thirty-four Lectures on Social Work

甘炳光   香港城市大學社會及行為科學系副教授

城儁系列
CityU Legacy Series

	作者從多角度介紹何謂社會工作，澄清大眾對社會工作的一些誤解，
反思社會工作的本質，從而加深讀者對社會工作的認識。

	一本有系統地總結個人對社工教育及前線服務心得的專書，無私地分
享三十四年來獨特的社工教學方法。

	適合有志從事社會工作的同學及在職的社會工作者閱讀。	

978-962-937-666-6  •  Jul 2023  •  170 × 230 mm  •  Pb

■ FORTHCOMING ■

■ FORTHCOMING SERIES ■

■ FORTHCOMING SERIES ■



「一國兩制」下中央對香港特區的管治權研究 
One Country, Two Systems—China’s Jurisdiction over the Hong Kong SAR (in Chinese)

張小帥   中國浦東幹部學院講師

	本書全面分析「中央管治權」，從法學角度探討中央管治權的涵義、
法律基礎、授權框架等。

	本書釐清了一些人對「一國兩制」與中央對香港管治的誤解，從法理
角度解釋了「中央管治權」的各個方面。

	有興趣了解一國兩制、中央對香港的管治的人士。

978-962-937-635-2  •  HK$168 / US$25  •  Jan 2023  •  162 × 228 mm  •  Pb

叢書主編 朱國斌    香港城市大學法律學院教授

此叢書旨在為基本法研究架設理論及實踐間的橋樑，以學術性及開放
性為原則，提供一個兩岸四地及海外作者共享平台，促進學術及跨學
科交流。

憲法與基本法­—歷史、文本與現實
The History, Context and Reality of the Constitution of the People’s Republic of China and 
Hong Kong Basic Law
韓大元   中國人民大學法學院長江學者特聘教授、中國人民大學一國兩制法律研究所所長

重思天下
Rethinking the Tianxia System—In Search of a New World Order
編	

干春松   北京大學哲學系教授 、2018年博古睿研究院學者

安樂哲   北京大學人文講席教授 、博古睿研究院中國中心學術主任

	本書收錄了憲法與基本法研究專家韓大元教授的文章，分別從歷史、
文本和現實的角度探討有關「一國兩制」、基本法與憲法的問題。	

	本書是一國兩制法律研究專家韓大元對一國兩制、憲法與基本法的全
面學術分析。

	對《香港基本法》與《憲法》關係、香港法制有興趣的人士。

978-962-937-658-1  •  Feb 2023  •  162 × 228 mm  •  Pb

	本書收錄不同學者的20篇文章，深入分析儒家天下觀的意涵，及其如
何能影響中國對外策略、亞洲區域秩序以至於世界格局發展。	

	與北京大學博古睿研究院中國中心合作，匯集中、美、日等國學者對
於天下系統的意見和探討，對了解和思考中國、亞洲地緣政治以至於
世界格局有重要意義。

	適合對儒家天下觀念研究及其現實意義有興趣的人士。

978-962-937-657-4  •  Feb 2023  •  150 × 220 mm  •  Pb

LAW

叢書主編  朱國斌  香港城市大學法律學院教授

這系列書籍匯納了來自大中華乃至世界各地著名思想家和學者的新觀
念、新思維、新理論，希望啟迪讀者的思想路徑。

主編訪問

7
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8

《亞洲週刊》
2020十大好書

（非小說）

結合法學思想及散文風格，匯集內地著名法學學者的文章及演講實錄，事
理相映，史論結合，深入淺出的剖析現時中國法制的狀況。

	中國在過去四十年改革開放中取得了巨大成就。本書收錄作者自選的
33篇文章，就未來的中國應走向何方，提出個人的觀點。

	作者是對中國改革有獨立見解的著名經濟學家之一，本書對於思考中
國當下問題和未來走向有重要意義。

	適合研究及希望加深了解中國社會現況及政治經濟發展的人士。

978-962-937-624-6  •  Apr 2023  •  145 × 210 mm  •  Pb

正常就好 
When You Could Be Normal (in Chinese)

郭于華   
北京清華大學社會學系教授，博士生導師

978-962-937-567-6  •  HK$168 / US$22 
Dec 2020  •  145 × 210 mm  •  374 pp  •  Pb

左衝右突—­
現代政治激流中的中國知識分子 
The Left-Right Conflict— 
The Impact of Modern China’s Political 
Turbulence on Intellectuals (in Chinese) 

許紀霖   
華東師範大學紫江特聘教授

978-962-937-587-4  •  HK$168 / US$25 
Jun 2020  •  145 × 210 mm  •  416 pp  •  Pb

我們法律人—­
法學演講錄 
Thoughts on Our 
Roles and Professional 
Responsibilities as Lawyers 
(in Chinese) 

賀衛方   
北京大學法學院教授

978-962-937-424-2 
HK$168 / US$25  •  Oct 2019 
145 × 210 mm  •  484 pp  •  Pb

法意今古—­
一個基於私人經歷的
法理思考與文明敍事 
The Spirit of Law— 
Then and Now (in Chinese) 

許章潤   
清華大學法學院教授

978-962-937-423-5 
HK$168 / US$25  •  Jul 2019 
145 × 210 mm  •  336 pp  •  Pb

中國改革新理念
Understanding China’s Economic Success—What’s Next in Reform? (in Chinese)

張維迎   北京大學國家發展研究院博雅經濟學特聘教授 
         北京大學市場與網絡經濟研究中心主任

作者訪問

山重水複的中國—­
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